

## Press Release

***Rushdy: “Egypt is a pioneer in setting VCM Regulations by the FRA”***

***Cairo 22<sup>nd</sup> May 2024:***

Chapter Zero Egypt hosted Dr. Ahmed Rushdy, Sustainability Advisor to the Chairman of the Financial Regulatory Authority (FRA) who presented “Carbon Credits & Voluntary Carbon Markets,” in a comprehensive presentation encompassing the FRA efforts in this domain.

Rushdy’s expertise provided attendees with a deeper understanding of the mechanisms and benefits of voluntary carbon markets in a seminar held in Elsewedy Electric premises in May 2024.

The seminar brought together industry leaders, stakeholders, and sustainability enthusiasts to delve into the intricacies and impact of voluntary carbon markets. Rushdy expertly covered efforts by the FRA to address this new market and highlighted significant initiatives and regulatory measures undertaken by the Authority to support and regulate carbon markets. He identified key players and the processes involved in voluntary carbon markets (VCM’s), emphasizing their roles and contributions by defining the VCM and explaining the credits mechanism and how these can contribute to offsetting emissions.

The session also explored how Carbon markets function and their global impact along with their significance in combating climate change along with offering insights into the trading dynamics of carbon credits, the values, volumes and trading prices of VC Credits with an analysis of current market statistics. The presentation included key scientific data and the impact of global climate shifts, emphasizing the urgency of addressing climate priorities, such as greenhouse gas emissions and their implications on policy and business while highlighting the need for robust mitigation strategies. The Paris Agreement targets and their significance were shared, stressing the importance of global cooperation and understanding worldwide trends and data.

*Chapter Zero Egypt is the first in Africa & the Middle East and the 27th of the Climate Governance Initiative’s global network to promote the adoption of the Principles for Effective Climate Governance published by the WEF in 2019. Its launch was supported by the EBRD to equip Board members with skills and knowledge to make addressing climate change a boardroom priority and provides a platform for dialogue, knowledge-sharing, and collaboration among business leaders to drive sustainable growth in the face of evolving environmental challenges.*

*Seminars and webinars held by Chapter Zero Egypt are posted on the website and more information on upcoming events and membership application, can be found by visiting <http://chapterzeroegypt.org/>*

***Follow us on social media:*** For more information about upcoming events and membership, please visit [Chapter Zero Egypt](http://chapterzeroegypt.org/) or follow us on [LinkedIn](#).

\*\*\*

## بيان للنشر الصحفي

رشدي: "الهيئة العامة للرقابة المالية رائدة في وضع قواعد منظمة لسوق الكربون الطوعي"

القاهرة، 22 مايو 2024:

استضافت جمعية شابتير زيرو إيجيببت الدكتور أحمد رشدي، مستشار رئيس الهيئة العامة للرقابة المالية (FRA) لشؤون الاستدامة، والذي قدم عرضاً شاملاً بعنوان "سوق الكربون الطوعي"، تناول فيه جهود الهيئة في هذا المجال.

قدّم رشدي شرحاً للحضور أتاح فهماً أعمق لآليات وفوائد سوق الكربون الطوعي في ندوة عُقدت بمقر شركة السويدي إلكترونيك في مايو 2024.

جمعت الندوة أعضاء الجمعية من قادة القطاعات المختلفة والمهتمين من القطاع الخاص وأساتذة الجامعات والمتخصصين في مجال الاستدامة للاضطلاع علي تفاصيل وتأثير أسواق الكربون الطوعية وقام مستشار رئيس الهيئة بتغطية الجهود التي تبذلها هيئة الرقابة المالية لتنظيم هذا السوق الجديد في مصر وإفريقيا وسلط الضوء على المبادرات والإجراءات التنظيمية الهامة التي تم اتخاذها مع تحديد اللاعبين الرئيسيين فيه والعمليات المعنية بأسواق الكربون الطوعية (VCM's)، مشدداً على أدوارهم ومساهماتهم من خلال تعريف السوق وشرح آلية الشهادات وكيفية القيام بتعويض الانبعاثات.

كما تم عرض آليات عمل أسواق الكربون وتأثيرها العالمي وأهميتها في مكافحة تغير المناخ، بالإضافة إلى تقديم رؤى حول ديناميكيات تداول الشهادات وقيمتها وأحجام تداولها مع تحليل إحصائيات السوق الحالية. شمل العرض بيانات علمية رئيسية وتأثير التحولات المناخية العالمية، مشدداً على ضرورة معالجة أولويات المناخ مثل انبعاثات الغازات الدفيئة وتأثيراتها على السياسات والأعمال مع تسليط الضوء على الحاجة إلى استراتيجيات لتخفيف هذه الانبعاثات وآثارها مع التركيز على عرض أهداف اتفاقية باريس وأهميتها، مؤكداً على ضرورة التعاون الدولي وفهم الاتجاهات والبيانات العالمية.

جمعية شابتير زيرو إيجيببت تعد الأولى في إفريقيا والشرق الأوسط والـ 27 حول العالم وهي منبر لتبادل المعرفة والتعاون بين قادة الأعمال للتعامل مع تحديات المناخ وتحقيق النمو من خلال إستثمار الفرص المتاحة، كما أنها تمار تعاون مع مبادرة حوكمة المناخ (CGI) النابعة عن المنتدى الاقتصادي العالمي (WEF) وبنك إعادة الإعمار والتنمية الأوروبي الـ EBRD. تعمل مبادرة حوكمة المناخ على تعزيز مبادئ الإدارة الفعالة للمناخ التي تم نشرها من قبل المنتدى الاقتصادي العالمي عام 2019 والتي تهدف إلي زيادة ثقل معرفة أعضاء مجالس الإدارات وتزويدهم بالمهارات والمعرفة لتصبح معالجة تغير المناخ أولوية في الشركات المصرية.

يتم نشر الندوات التي تعقدها Chapter Zero Egypt على الموقع الإلكتروني ويمكن العثور على مزيد من المعلومات حول الندوات كيفية الإنضمام من خلال زيارة الموقع على الرابط التالي: <http://chapterzeroegypt.org/>

لمزيد من المعلومات حول الفعاليات القادمة والعضوية، يرجى زيارة [Chapter Zero Egypt](http://Chapter Zero Egypt) أو متابعتنا على [LinkedIn](https://www.linkedin.com/company/chapter-zero-egypt).

\*\*\*